



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လိယုၤလံ ၂၄ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-69-12

မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၣ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: သဝီဖိတဂၤဒီး အဖိမုၢ် ဘၣ်ဒိခိဖျါ ပယီၤသးခးလီၤကျိဖးဒိ ဖဲဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, လိယုၤ ၂၀၂၀ နံၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ကထိၣ်သးလၢ ၁---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူာ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ ဖဲ လိယုၤ ၂ သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်အနံၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဂၤဒီး အဖိမုၢ်ဘၣ်ဒိ ခိဖျါ ပယီၤသးအခိၣ်ချ့သးရၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၄၀၅) ခးလီၤကျိဖးဒိဆူသဝီပှၤဝဲ အဝဲသ့ၣ်ခးလိာ်အသးဒီး ကညီဒိက လုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျါသးမုၢ်ဒိ [KNLA]အခါန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံၤအံၤ ကလဲၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဂီၢ် အကျိၣ် စ့တအိၣ်အယီၤ သဝီသးပှၤပံးလိာ်စ့လၢ အဝဲသ့ၣ်ကကူၤစါယါဘျါသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးတပံးန့ၢ်မုၢ်ဒါ နီတမံၤလၢ တၢ်ကထိၣ်သးအံၤအဂီၢ်ဒီး တပှၤတၢ်စ့ၢ်စ့အိၣ်လိာ်စ့လၢ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိလၢအမၤဘၣ်ဒိသဝီဖိ
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လိယုၤ ၂သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	၁---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူာ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂီၢ်အကျိၣ်		
မံၤ	စီၤလ---	နီၣ်စ---
သးနံၣ်	၅၇	၁၃
မုၢ်/ခွါ	ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိပီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ခုး	-
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘါသီခါ	ဘါသီခါ

¹တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢလံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤဝဲ လိယုၤလံ ၂၀၂၀နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၤဟ့ၣ် ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်အီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလိာ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီးအိၣ်ဆိးလိာ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

တပ်မတော် / လီလ	သဝိပိ	သဝိပိ
အိုင်ဆိုးနုသဝိ	ခ---	ခ---

ပုလဲအမဲအပယွဲတက်တဂါအဂျါ				
မံ	လီလ	သုးကျါ/ သုးရုင် / သုးတြါ	အိုင်သုင်လီသးလီကျဲ / သုးကလါ	အခိုင်အမံးဒီးလီလ
တသုင်ညါ	သုးခိုင်စိ	ခိုင်ချုးသုးရုင် နိုင်ဂံ (၄၀၅), စကခ နိုင်ဂံ(၈)	မိလိင်ကျိ	သုးရုင်ခိုင် လဲထိ

(၂)ပတီတပတီ-တဂါတဂျါအကံအစိ

၁. ရှုပုးပုးနဟံးနုတက်ကဲထိုင်သးတခါအံ၊ တဆိဘင်တဆိတကုာ်.
KHRG ပျီပုပုမဲတင်ဖိလဲမဲတင်ထိုင်လိင်သံကွာ်တင်ဒီးစီလ--- လါအမုာ်ပဲ ပုတုာ်ဘင်တင်အနီကစာ် အကျါတဂါနုလီ. မုာ်ကီပယီပဒိုင်သုး ခိုင်ချုးသုးရုင် နိုင်ဂံ (၄၀၅) အခိုင်မံတခီ ကညီဒီကလုာ်တင် ထိုင်ဖျဲးသုးမုာ်ဒိုင် (KNLA) သုးသုင်ညါပုနုလီ.

၂. ကွဲးနီပုလဲဟုင်တဂါအံတဂါစုာ်စုာ်သုင်ညါ တဂါအံအမုာ်အတီလါကျဲဒဲလဲင်.
ပုတုာ်ဘင်တင်အနီကစာ်ဟုင်ပုတင်တဂါကျိသုင်တဖင်အံနုလီ.

(၃)ပတီတပတီ-ဟံဖျါတက်ကဲထိုင်သးအဂါအကျါလါလါပုပုတကုာ်

ဟံဖျါတက်ကဲထိုင်သးအဂါအကျါလါလါပုပုတကုာ်.
<p>ဖဲ လါယုာ် ၂သီ, ၂၀၂၀နံ နှ်ယုာ်ဟါလီဒီ ၃ နှ်ရံင်အဆါကတီနု လီကဝီသဝိပိလါအမုာ်ပာ်ဒီးအဖိ မုာ်ခံဂါအံဘင်ဒဲ (ဒီးကီပယီပဒိုင်ကျိဖးဒိုင်ချဲ)ဖဲ ခ---သဝိ, လုဖိထိုင်ကရုာ်, ဇွင်လိကီဆင်, မုာ်တြါ ကီရုင်အပူနုလီ.</p> <p>ဖဲတက်ကဲထိုင်သးအနံနု တင်ဒုးကဲထိုင်အသးလါ KNLA သုးရုင် (၁၀၂), သုးဒု (၃) အသုးဖိ ဒီးကီပ ယီပဒိုင်သုးမုာ်ဒိုင် ခိုင်ချုးသုးရုင် (၁၀၄), စကခ နိုင်ဂံ(၈) အသုးဖိတဖင်ဘင်စါ ဖဲတင်လီလါအဘူးဒီး မိလိင်ကျိသုးကလါအံနုလီ. တင်ဒုးအဆါကတီ ကီပယီပဒိုင်သုးတဖင် ခးလီဝဲကျိဖးဒိုင်ဆူ ခ--- သဝိပုအယိ ကျိဖးဒိုင်ချဲဘင်ဒဲ စီလ--- ဒီးအဖိမုာ်နီစ--- နုလီ. စီလ---အိုင် ၅၇ နံ (ကျိ ဖးဒိုင်ကွာ်ဒဲအကံင်ဒုင်လါအစုာ်တကပါ) ဒီးအဖိမုာ်အိုင် ၁၃နံ (ကျိဖးဒိုင်ကွာ်ဒဲအဟါဖါလါအထွဲ တကပါ) နုလီ.</p> <p>(မိလိင်ကျိသုးကလါအံ အိုင်လါခိုင်ချုးသုးရုင်ခိုင်လဲထိ တင်ပါဆုာ်ရဲင်ကျါအဖိလင်နုလီ.) အဲမုာ် ခိုင် ချုးသုးရုင်ခိုင် ဖဲတင်လီဝဲအံဒီးအသုးဖိတဖင် ကဘင်ခးဝဲ ကျိဖိမုာ်ကျိဖးဒိုင် ထဲဒင်လါတင်ဒုးကဲထိုင် သးဟိုင်ကဝီမုာ်တမုာ် တင်မဲလိခးကျိအဟိုင်ကဝီပူနုလီ. အယိ အဲသုင်အတင်ခးလီကျိဖးဒိုင်ဆူ သဝိပုအံ မုာ်တင်မဲပယွဲလီကဝီသဝိပိတဖင် အခွဲးအယာ်နုလီ.</p>

တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢအကဲထီၣ်သးဒီးဖျါ အဝဲသ့ၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီပူၤအံၤအယိတဖၣ် အဝဲသ့ၣ်တပံးမူဒါဒီး လိးကသံၣ်ကသီတၢ်ကူစါယါဘျါအပူၤ လၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအဒိဖိပံၤခံၤအံၤ ဘၣ်ဒိဝံၤအလီၢ်ခံ သဝီသးပုၤအဲၣ်ဒီးဆူအဝဲသ့ၣ်ဆူ ကမးမိၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်တအဲၣ်ဒီးလဲၤ ဘၣ် မ့ၢ်လၢအကျိၣ်စ့လၢတၢ်ကူစါယါဘျါအဂီၢ်တအိၣ်ဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. အယိသဝီသးပုၤယုၤလီၢ်န့ၢ်ဝဲ ဘိၤ မိၤခွဲၣ်အမၤစု ၃၀,၀၀၀ ကွး ဒီးဆူပုၤဘၣ်ဒိဝံၤအံၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲလၢယုၤ ၂၅, ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤလီၤဘၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲ လၢယုၤ ၈သီအနံၤ ဘၣ်ဆၣ်ခဲအံၤ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်လဲၤဒူးန့ၣ်အသး လၢတၢ်ဆါဟံၣ်တနွံတဘျီကိးနွံဒဲးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်အသးဒီးအံၤန့ၣ်မ့ၢ်လၢ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အသးတဖၣ် တလူၤပိၣ်မၤထွဲ ထံကီၢ်ဒီးဘၣ်တၢ်ပတုၣ်တၢ်ခး တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ (NCA)တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျါခိၣ်သ့ၣ်ဘၣ် ဒီးလဲၤတလၢကွံၢ် ကညီဒီးကလုာ်စၢဖိၣ် ကရၢ (KNU) တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်တဘျါဘျီ (ဒီးတဖုးသ့ၣ်ညါဆိစ့ၢ်ကိး လီၢ်ကဝီၤ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ် ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်ဘၣ်အယိ မ့ၢ်တၢ်မၤကမၣ် NCA တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျါခိၣ်သ့ၣ် အဆၢဖိ-၁၀(ခ) အံၤ) န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဆၢကတီၢ် KNU ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်ဟံးထီၣ်မူဒါလၢတၢ်ဒိသဒါ COVID-19 တၢ်ဆါယၢ်သုတဟဲန့ၣ်လီၤဆူ မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်ပူၤတဂ့ၤအဂီၢ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤသးတၢ်လဲၤတလၢ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်အံၤအယိ ကဲထီၣ်တၢ်ဖုၣ်ဆၢဒီး KNLA သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အသးတဖၣ် မၤဆူၣ် KNU ဆူၣ်ရူပုၤမၤတၢ်ဖိဒီးပၤကီၢ်တဖၣ် လၢကဟးထီၣ်ကွံၢ်လၢ အတၢ်ထီၣ်ကွံၢ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ဒိသဒါ (COVID-19) တၢ်ဆါယၢ်တၢ်သမံသမိးတြီၤအလီၢ်အံၤအယိ ဒူးအိၣ်ထီၣ် စုကဝဲၤတၢ်သဘံၣ်သဘၣ်လၢ (KNLA သးဒီးကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သးတဖၣ်အဘၢၣ်စၢၤ) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် အတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤအကျဲလၢကဒိသဒါလီၤ က့ၤအသးတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တမံသးတမုၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢ သးခံဖုအဘၢၣ်စၢၤအယိ တၢ်ဖုၣ် ဆၢဟဲအိၣ်ထီၣ်ဒီး ဒူးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ခးလိာ်သးန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်တၢ်အိၣ်သးဟဲကဲထီၣ်သးဒီးအံၤအဖိခိၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် တသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဘၣ်အယိ အဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်မၤခိၣ်ဆၢက့ၤတၢ် လၢကျဲၤလဲၣ်န့ၣ် တသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုၤန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
(ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်) စီၤလ- --ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢကရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဂူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဝိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ် ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမျၢၢ်တဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထီၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrgh.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ.